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中国の声<<央広新聞>>報道によれば、湖南省は同省初のヒト感染 H7N9 鳥インフルエンザ患者を確診、

同時に、1 名の江西省銅鼓県人がヒト感染 H7N9 鳥インフルエンザと確診されたと報道。 

 

湖南省初のヒト感染 H7N9鳥インフルエンザ患者は容体が好転 

湖南省衛生庁は昨日（4 月 27 日）午後 6 時に対外発信ニュースとして湖南省初の感染者が出たことを発

表、同時に江西省から来ていた 1 名の感染が確診されたと発表した。 

 

湖南省初の患者となったのは、 

管さん（64 歳女性）、湖南省邵陽市双清区人(FT#121)。 

4 月 14 日時点では、明確な誘因なくだるさや発熱が始まり、体温は 38 度～39 度だった； 

4 月 18 日、邵陽市双清区の私立診療所を受診； 

4 月 19 日、邵陽市第一人民医院を受診し、その後右肺の肺炎と喀血の治療を受ける。 

4 月 24 日、医院が診察したところ、『ウィルス性肺炎で、ヒト感染鳥インフルエンザの疑い高い』と診

断、邵陽市衛生局に電話で報告を行った。 

 

邵陽市衛生局は、直ちに邵陽市 CDC と双清区 CDC による疫学調査を展開し、患者及びその夫の咽頭サ

ンプルを採取した。 

4 月 25 日、邵陽市 CDC での検査結果で、ヒト感染 H7N9 鳥インフルエンザウィルス核酸陽性となった。 

当日夜 22：00、湖南省 CDC によるレビューの結果、陽性患者に抗ウィルス剤治療と非侵襲（性）の呼

吸サポート等の総合治療を行なって現在の病状はある程度好転した。 

 

湖南省 江西省出身の 1名の感染者を確診 

この他に、江西省の焦さん（54 歳男性）は、江西省宜春市銅鼓県の人で、卤猪肉（肉の煮しめ）の販売

に従事している(FT#122)。 患者は、2013 年 4 月 15 日から発熱とのどの痛みが出現し、4 月 17 日から 19

日の間に相次いで現地の個人開業クリニックや江西省銅鼓県人民医院にて受診したが、『肺炎』と診断され、

対症療法である程度好転した。 

 

4 月 22 日午前、患者は湖南省瀏陽市人民医院に転院して受診、『発熱による収容入院』とされた。 

4 月 25 日瀏陽市人民医院は『原因不明の重傷肺炎患者』として瀏陽市 CDC に報告、当日のうちに関連

長沙処置と検体の採取を実施した。  

4 月 26 日、湖南省 CDC 実験室での検査の結果、ヒト感染 H7N9 鳥インフルエンザウィルス核酸陽性と

なった。 

4 月 27 日、中国 CDC でのレビューの結果は陽性であった。 

 

4 月 26 日夜、患者は既に長沙市公衆衛生治療センター（宮本注： 長沙市第一医院北院）に転院して治

療。 

 

調査の結果、当該患者の濃密接触者は 51 人おり、現在全員に対して医学観察がなされている。これまで

のところ、誰にも異常は見つかっていない。 この患者は江西省宜春市銅鼓県にて感染発症していることを

鑑みて、湖南省衛生庁は既に関連情報を広西省衛生庁に対して通知している。（記者 傅蕾） 

 

オリジナルの URL が見当たらなかったので、この原記事と同じ内容の URL を本日（2017 年 9 月 21 日）

見つけました。この点では、中国メディアのコピペ体質に感謝：苦笑 

http://china.cnr.cn/ygxw/201304/t20130428_512473482.shtml 
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The first case of H7N9 avian influenza in Hunan province 
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According to the Voice of China, "Central News" reported that the first case of Hunan with H7N9 avian influenza , 

while another case from Tonggu County of Jiangxi Province who has been admitted to hospital was also diagnosed as 

imported case of H7N9 avian influenza. 

 

Hunan’s first case of H7N9 avian flu case has improved 
Hunan Provincial Health Department yesterday afternoon at 6 o'clock informed the first confirmed case of H7N9 

avian flu was confirmed, but also another person from Jiangxi Province who has been admitted to hospital was 

diagnosed as infected with H7N9 avian influenza. 

 

Hunan first diagnosed patient is (FT#121): 

Surname: Guan, 

Gender: Female, 

Age: 64 years old, 

Registered Domicile: Shuangqing district of Shaoyang city,  

Date of Onset: April 14, 2013 started with fatigue and fever without any obvious incentive, body 

temperature 38 ℃ -39 ℃; 

Date of First Consultation: April 18, 2013, went to a private clinic at Shuangqing district of Shaoyang 

city. 

Date of Hospitalization: April 19, 2013, went to Shaoyang city First People’s Hospital for 

consultation, where diagnosed as right lung pneumonia and hematemesis, admitted to First 

People’s Hospital. 

Date of Diagnosis as suspicious case: April 24, 2013, diagnosed by the hospital as “viral pneumonia and 

suspected case of avian flu”, reported to the Shaoyang city Health Bureau by phone.  

 Shaoyang City Health Bureau immediately organized the city CDC and Shuangqing District CDC 

to conduct epidemiological survey and collected the case and her husband’s swab specimens. 

 April 25, 2013, Shaoyang city CDC, through testing, detected positive as H7N9 avian flu virus 

nucleic acid. 

 At 22 o’clock in the same day, Hunan provincial CDC review results was positive; the case was 

treated with antiviral therapy and noninvasive breathing support and other comprehensive 

treatment. The current condition of the case has improved. 

Date of Diagnosis: April 27, 2013, 

 

 

Hunan diagnosed another case of Jiangxi as a H7N9 avian influenza (Miyamoto’s note: imported case) 
In additional case is (FT#122): 

Surname: Jiao 

Gender: Male, 

Age: 54 years old, 

Current Domicile (& may be Registered Domicile): Tonggu county of Yichun city, Jiangxi 

province, 

Occupation: engaged in braised pork sales, 

Date of Onset: April 15, 2013 started with fever and sore throat, 

Date of First Consultation: April 17 to April 19, went to local private clinics and Jiangxi Province 

Tonggu County People’s Hospital, there diagnosed as “pneumonia”. After symptomatic treatment, 

the condition has improved a little. 

Date of Admission: morning of April 22, 2013, admitted to Hunan Liuyang city People’s Hospital for 

treatment, after diagnosed as “check the fever”. 

 An April 25, 2013, the Hospital taking the case as “unexplained severe pneumonia”, reported it to 

the city Monitoring Center. The same day, relevant investigation, treatment and specimen 

collection was developed. 

 April 26, 2013, Hunan Provincial CDC laboratory detected positive for H7N9 avian flu virus 

nucleic acid. 

Date of Diagnosis: April 27, 2013, National CDC reviewed and the result was positive. 

Date of Hospital Transfer: April 26, 2013, Transferred to the Changsha City Public Health Center (i.e., 



Changsha City First People’s Hospital) for treatment  

 

After investigation, the cases’ close contacts in Hunan were 51 people in total. All have been implemented medical 

observation. 

Up to now, no one has shown any abnormality. 

 

In view of the case of Tonggu County of Yichun City in Jiangxi Province was infected and onset in Jiangxi, Hunan 

Provincial Health Department has already informed the relevant situation to the Jiangxi Provincial Health 

Department. 
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据中国之声《央广新闻》报道，湖南确诊首例人感染 H7N9禽流感病例，同时收治 1例来自江西省铜鼓县的人

感染 H7N9禽流感确诊病例。 

 

湖南首例人感染 H7N9 禽流感病例目前病情有所好转 

湖南省卫生厅昨天下午 6点对外发布新闻，通报了湖南省确诊首例人感染 H7N9禽流感病例，同时还收治了

一名来自江西省的人感染 H7N9禽流感确诊病例。 

 

湖南首位确诊患者姓管，女，64 岁，邵阳市双清区人。于 4 月 14 日时无明显诱因出现乏力和发热，体温

38℃-39℃；4 月 18 日，就诊于邵阳市双清区一私人诊所；4 月 19 日就诊于邵阳市第一人民医院，随后以右

肺肺炎并咳血收诊于邵阳市第一人民医院。4月 24日，医院组织会诊，诊断“病毒性肺炎、高度怀疑人禽流

感”，并向邵阳市卫生局电话报告。 

邵阳市卫生局立即组织该市疾控中心和双清区疾控中心开展了流行病学调查，并且采集了患者及其丈夫的

咽拭子标本。4月 25日，邵阳市疾控中心检测结果为人感染 H7N9禽流感病毒核酸阳性。当天晚上 22时，湖

南省疾控中心复核结果阳性患者经抗病毒治疗、无创呼吸支持等综合治疗，目前病情有所好转。 

 

湖南收治一名江西确诊人感染 H7N9 禽流感病例 

另外，江西的这名患者姓焦，男，54岁，江西省宜春市铜鼓县人，从事卤猪肉贩卖工作。患者于 2013年 4

月 15日出现发热和咽痛，4月 17日到 19日先后就诊于当地个体诊所和江西省铜鼓县人民医院，诊断是“肺

炎”，对症治疗后有所好转。 

4月 22日上午，患者转治湖南浏阳市人民医院就诊，以“发热查因”收治入院。4月 25日浏阳市人民医院

以“不明原因肺炎重症病例”向浏阳市监控中心报告，当天开展相关调查处置和标本采集。4月 26日，湖南

省疾控预防控制中心实验室检测结果为人感染 H7N9 禽流感病毒核酸阳性。27 日，中国疾控预防中心复核结

果是阳性。 

4月 26日晚，患者已经转至长沙市公共卫生救治中心救治。经调查，该病例在湖南的密切接触者有 51人，

现在全部已经实施了医学观察。截至目前，并没有发现异常。鉴于该病例在江西省宜春市铜鼓县感染发病，

湖南省卫生厅已经将相关情况通报了江西省卫生厅。(记者傅蕾) 
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